
Folketingets Sundhedsudvalg har den 26. maj 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 529
(Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares. Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF).

Spørgsmål nr. 529:

’’Hvilke initiativer påtænker ministeren at sætte i gang i anledning af rapporten "Analy-
se af sygehusmedicin - Rapport fra arbejdsgruppen om sygehusmedicin"? Rapporten er 
omdelt på SUU alm. del - bilag 484.

Svar:

Arbejdsgruppens rapport viser, at vi betaler for meget for den medicin, der bruges i 
sygehusvæsenet sammenlignet med flere lande omkring os. Herudover peger rapporten 
på, at nogle af landene omkring os er bedre til at skabe grundlag for effektive indkøb af 
sygehusmedicin bl.a. ved at have entydige faglige anbefalinger om, hvilke sygehuslæ-
gemidler, det anbefales at anvende.

Med rapporten har vi et godt grundlag for at overveje, hvordan udfordringerne med de 
stigende sygehusmedicinudgifter kan takles fremover.

Jeg har ikke afsluttet mine overvejelser om, hvordan der konkret skal følges op.
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